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ورود شهرداری به خانه پدری جلال ممنوع است
خانه پدری جلال آل احمد در خیابان خیام )گذر قلی( قرار دارد و یکی از بناهای ارزشمند و هویتی 
پایتخت محسوب می شــود و به همین دلیل برای صیانت از آن ملک در اختیار سازمان میراث 
 فرهنگی قرار گرفته است. متأسفانه به دلیل بی توجهی، این خانه وضعیت خوبی ندارد )محل تجمع 
معتادان شده است( و ازاین رو یکی از مطالبات شهروندان از شهرداری تهران مرمت و بازسازی این 
خانه است که به گفته مدیرعامل شرکت توسعه فضاهای فرهنگی شهر تهران، شهرداری نمی تواند 
به این موضوع ورود کند. محمد مؤیدی گفت که قطعا بازسازی و مرمت بناهای ارزشمند تاریخی 
یکی از وظایف و رویکردهای شهرداری تهران است و در مرمت خانه سیمین و جلال، اخوان ثالث و 
نیما یوشیج این مسئولیت به خوبی مشهود بود. او تأکید کرد: »خانه پدری جلال در اختیار سازمان 
میراث  فرهنگی است و امیدواریم به زودی توافقات درباره واگذاری این ملک به شهرداری انجام 

شود تا بتوان آن را مرمت کرد.« 
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خانه اتحادیه با چندین عمارت در دل خیابان لاله زار 
قرار دارد و تابستان امسال به همت سازمان زیباسازی 
موزه مشاهیر با مجسمه های هایپررئال )فرا واقعگرا( 
بهره برداری و درهای آن به روی مردم بازگشــایی 

می شود.
 این بنای تاریخی و ارزشــمند نمونه ای از معماری 
منحصر به  فرد دوره قاجار است که سال84 ثبت ملی 
شد و بعد از یک دهه )سال94( با مصوبه شورای شهر 
تهران، سازمان زیباسازی شهر تهران این خانه باغ را 
خریداری کرد. به هرحال در طول زمان بخش های 
زیادی از این ملک ارزشــمند دچار تخریب شــده 
بود و ازاین رو بلافاصله مرمت و بازسازی آن توسط 
سازمان زیباســازی شــهر تهران انجام و مقرر شد 
سال98 بهره برداری شود، اما اپیدمی کرونا عملیات 
عمرانی را کند کرد و قیچی شــدن روبان این پروژه 

به تأخیر افتاد.
 اکنون به گفته مدیرعامل ســازمان زیباسازی شهر 
تهران عمارتی که به موزه مشــاهیر اختصاص  داده  
شده است، تابســتان به بهره برداری می رسد. رضا 
صیادی می گوید: »خانه اتحادیه یک ظرفیت خوب 
برای شــهر تهران اســت که با تعریف کارکردهای 
فرهنگی برای این پروژه، تلاش می کنیم از بخش ها و 
عمارت های مختلف آن در راستای خدمت رسانی به 
شهروندان و هنرمندان استفاده کنیم.« خانه اتحادیه 
حدود 8800متر مساحت دارد که فاز اول آن پروژه 
موزه مشاهیر اســت که در ضلع شرقی به مساحت 

6هزار متر اجرایی شده است.

200مجسمه از مشاهیر
بزرگ ترین عمارت خانه اتحادیه )مســاحت 6هزار 
متر( به موزه مشــاهیر اختصاص  داده  شــده و قرار 
است حدود 150 تا 200 مجسمه هایپررئال مربوط 
به مشاهیر ایران زمین در آن رونمایی شود. به گفته 
صیادی این مجسمه ها توسط هنرمندان در کارگاه 

سازمان زیباسازی ساخته می شوند. 
مدیرعامل ســازمان زیباســازی می گویــد: »این 
مجسمه ها متعلق به تمام مشــاهیر در عرصه های 
فرهنگی، ادبی، ورزشی، سیاســی و... حتی شهدا 
هستند و قطعا مجسمه شهید سردار قاسم سلیمانی 

مهم ترین اثر این موزه خواهد بود.« 
آن طور که این مقام مســئول گفته، موزه مشاهیر 
دکور و طراحی خاص و البته چشــم نوازی خواهد 
داشــت و چیدمان آن به گونه ای است که علاوه بر 
مجســمه، آثار دیگری چون کتاب و لوازم شخصی 
مشاهیر هم در آن نگهداری می شود و در معرض دید 
مردم قرار می گیرد. علاوه بر موزه، سالن آمفی تئاتر 
هم پیش بینی شــده که رویدادهای مختلفی چون 
مراســم بزرگداشت و ســالروز تولد مشاهیر در آن 

برگزار می شــود. همچنین بخشــی از این موزه به 
معرفی تهــران، فرهنگ و آداب و رســوم پایتخت 
اختصاص  داده  شده است که قطعا در آشنایی بیشتر 

مردم با تهران تأثیرگذار خواهد بود.

پیشرفت 30درصدی دکور موزه
هنرمندان خوش ذوق مشغول دکوراسیون عمارت 
مشاهیر هستند و صیادی می گوید: »حدود 30درصد 
کارهای دکور و طراحی، انجام شــده و براســاس 

پیش بینی ها درهای این عمارت تابستان باز می شود 
و قطعا می تواند به یک مکان گردشگری و فرهنگی 
پایتخت تبدیل شــود.« نوروز امسال بازدید حدود 
3هزار گردشگر از خانه های سیمین و جلال و اخوان 
ثالث نشان داد که مردم به بناهای تاریخی پایتخت 
علاقه مند هســتند و به گفته مدیرعامل ســازمان 
زیباســازی شــهر تهران، این یک فرصت است که 
می توان از آن برای افزایش جاذبه های گردشگری 

تهران استفاده کرد.

بهره برداری از فازهای بعدی، وقت دیگر
فاز دوم خانه اتحادیه هم کارکــرد فرهنگی دارد و 
بعد از بهره برداری کامل از فاز اول، اجرایی می شود. 
آن طور کــه رضا صیادی می گویــد: »مرمت خانه 
اتحادیه، یک پروژه عظیم و البته مهم شــهر است 
که تا کنون بازســازی و مرمت کلی این خانه بیش 
از 70درصد پیشرفت داشــته و پس از بازگشت به 
روزهای پساکرونا فرایند مرمت با جدیت پیگیری 
می شود و امیدواریم به زودی شاهد بهره برداری کامل 

از این پروژه باشیم.«

بازگشایی خانه اتحادیه از تابستان
مدیرعامل سازمان زیباسازی شهر تهران از گشایش موزه مشاهیر و رونمایی از مجسمه های فرا واقعگرا خبر داد

زینب زینال زادهگزارش
روزنامه نگار

تصمیم گیری درباره فناوری های 
نوین در پارلمان شهری

لایحه انتقال مسئولیت فناوری های نوین شهر به شهردار 
پایتخت در جلسه هم اندیشی شورای شهر تهران بررسی شد

دیروز جلســه هم اندیشــی با حضور اعضای پارلمان شهری 
و شــهردار تهران با هدف بررســی لایحه انتقال مســئولیت 
فناوری های نوین شهر به شــهردار پایتخت در سالن شیبانی 
برگزار شد. لایحه ایجاد ســازمان فناوری های نوین در پنجاه و 
هشتمین جلسه شورای شــهر تهران مطرح و علیرضا زاکانی 
شــهردار پایتخت توضیحاتی درخصوص ضرورت استفاده از 
فناوری های نوین در مدیریت بهتر شــهر ارائه داد و خواستار 
تأسیس ســازمان فناوری های نوین و نوآوری شهری شد که 

اعضای شورای شهر قانع نشدند.
به گزارش همشهری، نایب رئیس پارلمان شــهری با اشاره به 
موضوعات مطرح شده در جلسه هم اندیشی گفت: »استدلال 
شــهردار تهران این بود که برای تحول و نگاه نوآورانه، در شهر 
و مدیریت شهری، نیاز اســت تا مدیریت ریسک تقویت شود. 
به هرحال ابهاماتی درخصوص چرایی و چگونگی ایجاد سازمان 
فناوری های نوین و نوآورانه شــهری وجود داشت که شهردار 
تهران مجدداً توضیحاتی ارائه داد.« پرویز ســروری در ادامه با 
بیان اینکه مدیریت ریســک در مجموعــه اجرایی امکان پذیر 
نیست، تأکید کرد: »نتیجه این هم اندیشی در جلسه آتی شورا 

مشخص می شود.«

جلسه اطلاع رسانی بود
احمد صادقی، رئیس کمیته شفافیت و شهر هوشمند، جلسه 
هم اندیشی را به جلسه اطلاع رسانی میان شهردار تهران و اعضای 
پارلمان شهری تعبیر کرد و گفت: »تأسیس و راه اندازی سازمان 
فناوری در شهرداری تهران و اجرای برنامه ها در قالب نهضت 
مســکن دو بحث مهمی بودند که در جلسه هم اندیشی مطرح 
شد. به هرحال راه اندازی سازمان فناوری نوین و هوشمندسازی، 
مورد تأکید شهردار تهران است که اعضای شورا نقطه نظراتشان 

را مطرح کردند و تبادل نظرها انجام شد اما مصوبه ای نداشت.«

مخالفت با تأسیس سازمان جدید
به گفته ناصر امانی، اعضا با تأسیس سازمان جدید مخالف هستند. 
چراکه معتقدند این کار سبب تحمیل بار مالی و نیروی انسانی 
جدید به شهرداری تهران می شود. این عضو کمیسیون برنامه و 
بودجه تأکید کرد: »اگر یکی از سازمان های موجود منحل و بار 
مالی و نیروی انسانی سازمان به این سازمان جدید منتقل شود، 
اعضا مخالفتی نخواهند کرد در غیراین صورت همچنان مخالف 
ایجاد سازمان هستند.« آنطور که امانی گفته سه شیفته شدن 
شــهرداری تهران و معرفی کارکنان متخلف به هیأت تخلفات 
اداری هم در جلسه هم اندیشی مطرح شــدند و مورد بررسی 

قرار گرفتند. 

لطف الله فروزنده
 معاونت برنامه ریزی، توسعه سرمایه 

انسانی و امور شورا شهرداری تهران 
کار تبدیــل وضعیــت نیروهــای ایثارگــر 
شــهرداری تهران از اواخر ســال گذشــته 
آغاز شد و تعدادی از نیروهایی که قرارداد 
خدمــات اداری شــهر و هادیان داشــتند 
تبدیل وضعیت شــدند و الباقــی نیروها 

هم به زودی تبدیل وضعیت می شوند.

عباس تقدسی نژاد
مدیرعامل شرکت نمایشگاه های 

بین المللی شهر آفتاب
به طــور متوســط و میانگیــن هــر هفتــه 
یک نمایشــگاه در مجموعه شهر آفتاب 
برگزار خواهد شد که نخستین نمایشگاه 
مربوط بــه نمایشــگاه خودروســت که از 
۲۷ اردیبهشــت ۱۴۰۱ برگــزار می شــود. 
درصورت برگزاری نمایشگاه در مجموعه 
شهر آفتاب و حمایت شــهرداری تهران، 
مجریان برگزارکننده نمایشــگاه ها دیگر 
رغبتی برای برگزاری نمایشگاه در سئول، 

ایران مال و مصلی نخواهند داشت.

محمدصــادق خیرخــواه، سرپرســت 
ســازمان مشــاور فنی و مهندســی شهر 
تهــران بــا بیــان اینکــه طــول کل خطوط 
عبــوری در معابــر بزرگراهــی پایتخت به 
3586کیلومتر- لاین می رسد، از پایش 
مکانیزه 3۰65کیلومتر-لاین از طول این 
خطوط خبر داد. بر این اساس پیشرفت 
عملیات پایش مکانیزه روکش آسفالت 
معابــر بزرگراهــی از مرز 85درصــد فراتر 
رفتــه اســت و پیش بینــی می شــود ایــن 
عملیات تا پایان فروردین ماه سال جاری 

به اتمام برسد.

3065
کیلومتر

مهدی بابایی، رئیس کمیته محیط زیست 
شــورای شــهر تهران گفت: حــدودا ۴۰۰ 
حلقه چاه برای آبیاری فضای سبز مورد 
استفاده قرار می گیرد و در تلاش هستیم 
ایــن میــزان را کاهــش دهیــم. توصیــه 
کردیــم در مناطــق، تصفیه خانه هــای 
محلی بــرای تصفیه رواناب ها اســتفاده 
شــود و توصیــه نمی شــود کــه از پســاب 
تصفیه خانه هــا بــرای پارک هــا در داخل 

شهر استفاده شود.
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